
Magyar Mérnöki Kamara Akusztikai Tagozat  

Elnökségi ülés emlékeztetője 

2023. szeptember 1. 

Jelenlévők:  Borsiné Arató Éva elnök 

  Borsi Gergely 

  Józsa Gusztáv 

  Koscsó Gábor 

  Márkus Miklós 

  Nagy Attila Balázs 

 

 

Napirendi pontok: 

1. A 2023.05.26 megbeszélésen elhangzottak összefoglalása 

2. A 2023. 05.26 – i elnökségi óta történtek 

3. Tagozati weboldal 

4. Tagozati továbbképzések 

5. Autóipari szimpózium 

6. Tagozati költségvetés 

7. Egyebek 

Rövid összefoglaló és határozatok jegyzéke: 

 

1. napirendi pont 

BAÉ üdvözli a megjelenteket majd az előző elnökségi ülésen megbeszéltekre tér. 

 

A kamara Elektronikus aláírás munkabizottsága befejezte a munkáját, a tagozatot MM képviselte. MM 

röviden beszámol a munka eredményéről. Egyelőre tagozatunknak teendője ezzel kapcsolatban nincs. 

 

Az új kamarai alapszabály értelmében a 300 fő alatti tagozatok megszüntethetők. Jelenleg 167 tagunk 

van, továbbra is feladat az új tagok toborzása. 

KG írt egy minta levelet, ami kiküldhető.  

Tagtoborzáshoz vállalások: 

 - KG – 6-7 épületgépészt keresett meg 

 - NAB – megpróbál keresni potenciális tagokat 

 - MM – Munkabiztonsági Tagozatból tud embereket megkeresni. Esetleg MUFOSZ-ból. 

 - BG- küldött levelet hatósági embereknek – nem sok sikerrel 

 

2. napirendi pont 

A jogosultságokkal kapcsolatban a tagozat és a szakmagyakorlók tagozatban tagsággal nem 

rendelkezők között is nagy a tájékozatlanság és az ebből adódó félreértés. 

 

KG elmondja: Felmerült az igény, hogy a korábbi SZÉS4 és G-ÉF jogosultságokat megtarthassák azok, 

akik nem csak épületakusztikai, hanem egyéb épületfizikai területen is tevékenykedtek. Ezzel 

kapcsolatban KG tájékozódik. 

 

Új jogosultságot eddig néhány tagunk igényelt csak, ők sikeresen vizsgáztak és megkapták a 

jogosultságot. 

 



Több taghoz érkezett megkeresés azzal kapcsolatban, hogy a rendeletben nem szereplő 

végzettségekkel is megszerezhető legyen az új jogosultság.  

MM példaként egy Gépészmérnöki karon szerzett Kommunikácós végzettséget hoz fel példaként. 

NAB és BAÉ ezzel kapcsolatban elmondja, hogy a mérnök kamarai jogosultságokat mérnök 

végzettséggel lehet megszerezni. A rendeletben nem felsorolt végzettségek esetén a Kamara 

végzettségek egyenértékűségét vizsgáló bizottsága jár el, amelyben az akusztikai tagozat is képviselve 

van, az alapszabálynak megfelelően. Minden egyedi – nem egyértelműen megítélhető végzettséggel 

benyújtott – igényt a bizottság vizsgál meg. 

 

Néhány tagozati tag az elnökség egyes tagjainál nem hivatalos megkeresésként felvetette, hogy az új 

jogosultságok alá tartozó szakmai tevékenységet gyakorló, de az új jogosultságokkal nem rendelkező 

tagokkal szemben eljárást kell indítani. Például ezen tagok véleménye szerint SZKV-1.4 

környezetvédelmi zaj- és rezgésvédelem területre szóló jogosultsággal épületek helyiségei közötti 

hangszigeteléssel kapcsolatos szakértői (pl. mérés) és tervezői tevékenység nem folytatható. Az 

elnökséghez korábban már – szintén nem hivatalos megkeresésként – érkezett többek között arra is 

javaslat, hogy hogyan lehetne az egyes tevékenységeket a jogosultságokhoz sorolni. 

 

Az elnökség teljes mértékben egyetért azzal, hogy az egyes jogosultságokkal végezhető tevékenységek 

kérdéskörét tisztázni kell, hiszen a jogosultságok tisztázása, a jogi környezet rendbetétele volt a tagozat 

egyik első célkitűzése, mely érdekében– a szakma több mint 10 éves törekvése után – 2022 áprilisában 

sikerült a vonatkozó rendelet módosításában különálló épületakusztikai jogosultságokat 

megjelentetni. Azonban az elnökség egyöntetűen úgy gondolja, hogy az új keretek azonnali 

érvényesítése, a változások azonnali érvényre juttatása nem hajtható végre, figyelembe kell venni a 

meglévő, évek során kialakult gyakorlatot, a rendelet által érintett környezet adottságait és 

képességeit. 

 

NAB az elnökségi ülés előtt írásos javaslatot tett a jogosultságok bevezetésével kapcsolatos, az átállást 

segítő türelmi idő alkalmazására. 

NAB szóban is ismerteti javaslatát: a Tagozat a Kamara Etikai bizottságát keresse meg, hogy az új 

jogosultságokkal kapcsolatban felmerülő jogosulatlan szakmagyakorlásra vonatkozó bejelentéseket 

egyelőre ne szankcionálja, ezzel támogatva a tagok akklimatizálódását az új jogi környezethez. A 

türelmi időnek a jogosultságok megjelenését követő 2 évet javasol.  

A 266-os rendelet korábbi hibája és az általánosan lazán érvényesített jogi környezet 

következményeként bevett szokás volt, hogy épületfizikai szakértői vagy tervezői (SZÉS4, G-ÉF) 

jogosultsággal nem, csak környezetvédelmi zaj- és rezgésvédelmi szakértői jogosultsággal (SZKV-1.4) 

rendelkező tagok is végeztek épületakusztikai szakértői tevékenységet.  

Ez a gyakorlat az új jogosultságok 2022. április 1-jei bevezetésével jogellenessé vált, noha az egyes 

tevékenységi területek szétválasztása nem minden esetben egyértelmű. 

A megszokott és elterjedt gyakorlat átalakítása nem végezhető el varázsütésszerűen, ezért ehhez egy 

átmeneti időszakot kell biztosítani, ez mindannyiunk közös érdeke és feladata. 

 

BG egyetért az elmondottakkal, de a két éves türelmi időt (mely 2024. április 1-jét jelenti) rövidnek 

tartja. A jogosultságokkal ellátható területek tisztázására javaslatot készít elő. 

JG egyetért NAB javaslatával. 

KG egyetért, de a tagok megfelelő tájékoztatását sürgeti, és többlépcsős tájékoztató-figyelmeztető 

leveleket javasol a tagság felé. A jogosultságokkal ellátható területek tisztázását nehéz kérdésnek látja, 

a 2 éves türelmi időt szűknek tartja.  

NAB megjegyzi, hogy a rendelet életbe lépett több mint egy éve, sőt, egyre több ajánlattételi 

felhívásban jelenik már meg az új A és SZÉS13 jogosultság előírása. Aki ezen a területen dolgozik és 

továbbra is szeretne, annak szüksége van erre a jogosultságra. Egyébként az érintett tagok többsége 



tud a változásról. Akinek korábban is megvolt a szükséges jogosultsága (SZÉS4, G-ÉF), annak minimális 

teendője van. Vizsgaalkalmak vannak, ha igény van többre, megoldjuk. A vizsgák teljesítése egy 

tényleges szakmagyakorló számára nem feladat. A sikeres vizsga követelménye minimális, a szóbeli 

vizsgán kollégák beszélgetnek egymással. A vizsga tehát szinte csak egy adminisztrációs lépés, egy 

formaiság. A jogosultságok tisztázása minden tagnak hasznos.  

KG javasolja, hogy a tagságnak szóló első tájékoztató levél legkésőbb december elején menjen ki, 

ajánlott küldeményként. A második tájékoztató levél pedig 2024. márciusában, a türelmi idő vége előtt. 

 

1/2023(IX.1.) elnökségi határozat:  

A 2022. április 1-jén megjelent új szakértői és tervezői jogosultságokkal (SZÉS13, A) kapcsolatos 

esetleges etikai eljárások tekintetében 2 éves türelmi időt tartunk szükségesnek, mely javaslatot a 

Kamara Etikai bizottságának továbbítjuk. A 2 éves türelmi idő alatt intenzív kampánnyal sürgetjük az 

tagságot a jogosultsági viszonyaik rendezésére.  

A határozatot az elnökség egyhangúlag elfogadja. 

 

 

3. napirendi pont 

NAB elmondja, hogy a nyár folyamán elkészítette a tagozat új weblapját a Kamara által biztosított új 

felületen, a mernokvagyok.hu oldalon. 

Az oldalra a szabvány- és jogszabálylista felkerült már és folyamatosan tölti fel a korábbi oldalon is 

elérhető anyagokat. 

A korábbi oldal frissítése befejeződött, az augusztusi szabvány- és jogszabályváltozások és hírek már 

csak az új oldalon olvashatók. 

 

BAÉ hozzáteszi, hogy az új oldalról a tagozatot is értesíteni kell. 

 

 

4. napirendi pont 

KG ismerteti a 2023. évi továbbképzések rendjét. Az évi első továbbképzés a májusban szervezett 

OPAKFI Akusztikai szakmai nap volt, külsős rendezvény. A második továbbképzés novemberre várható, 

a pontos időpont még szervezés alatt, a téma egészségügyi létesítmények akusztikája lesz.  

 

A tagozat évente két önállóan szervezett továbbképzést tervez tartani, mely mellett egyéb külsős 

rendezvények is elfogadhatók, ha van megfelelő. 

 

A továbbképzések szervezéséhez meg kell keresni a társtagozatokat. 

 

2/2023(IX.1.) elnökségi határozat:  

A 2024. évi továbbképzési terv 2024 januárjának végéig elkészül. 

A határozatot az elnökség egyhangúlag elfogadja. 

 

 

5. napirendi pont 

BAÉ röviden összefoglalja az NVHH konferenciával kapcsolatos tudnivalókat. Az autóipari akusztikai 

szimpózium szervezésben a tagozat aktívan részt vett. A Kamarától FAP pályázat keretében részvételi 

támogatásra kaptunk 500 000,- Ft-ot. 

 

 

6. napirendi pont 

A pénzügyi tervet BAÉ elkészítette és megküldte az elnökségi tagoknak a gyűlés előtt.  



 

Ezzel kapcsolatban teendő az erre az évre megállapított javadalmak kifizetése a szabvány- és 

jogszabálygyűjtemény rendszeres karbantartására, az akusztikai vizsgakérdések és segédanyag 

összeállítására és a weboldal karbantartására. 

Az ezen felül megmaradó összegből például támogatás adható a továbbképzésen résztvevőknek. 

 

 

7. napirendi pont - Egyebek 

 

Következő ülés: november vége, december eleje 

 

Lejegyezte: Nagy Attila alelnök 


